
P R O T O K Ó Ł 

 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Zaopatrzenia, Komisji Kultury 

Oświaty , Zdrowia , Pomocy Społecznej i Promocji, Komisji Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego i Infrastruktury odbytego w dniu 25 lipca 2008 roku. 

 

 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z ostatnich  posiedzeń komisji. 

4. Informacja na temat postępowania roszczeniowego wobec nieruchomości 

stanowiących zespoły pałacowo-parkowe w Sieroszewicach i  Rososzycy. 

5.  Podjęcie decyzji odnośnie przejęcia Posterunku Policji w Sieroszewicach. 

6.  Dyskusja nad przyczynami umorzeń podatkowych na terenie Gminy Sieroszewice. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady w sprawach: 

                  a) zatwierdzenia regulaminu zmiany zestawienia przychodów i wydatków      

 Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 rok. 

             b)  zmian w budżecie na 2008 rok, 

                   c)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowskiemu , 

                   d)  sprzedaży nieruchomości niezabudowanej położonej w Ołoboku o  numerze  

             działki 563 w drodze bezprzetargowej. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

 

Ad.1)  Przewodniczący Komisji Budżetu, p.Paweł Siwak o godz.10:09 dokonał otwarcia 

wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Zaopatrzenia , Komisji Kultury, 

Oświaty , Zdrowia, Pomocy Społecznej  i Promocji  oraz Komisji Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego i Infrastruktury. Powitał p. Wójta, p. skarbnik, oraz wszystkich członków 

komisji. Na posiedzeniu komisji uczestniczyło 14 członków, nieobecny był p. Tomasz 

Berkowski. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad.2) Przewodniczący Komisji- przedstawił projekt porządku wspólnego posiedzenia 

komisji. Członkowie komisji nie wnieśli uwag. 

 

Ad.3) Joanna Glapiak- wyjaśniła, że na ostatnim posiedzeniu Komisji  Kultury nie został 

przyjęty protokół z kwietnia a punkt ten nie został  uwzględniony w porządku posiedzenia 

Komisji. Poprosiła, aby wprowadzić ten punkt do porządku posiedzenia komisji. 

Protokoły z posiedzeń wszystkich komisji zostały przyjęte jednogłośnie bez uwag i poprawek.  

 

Ad.4) Pan Wójt- udzielił informacji na temat postępowania roszczeniowego wobec 

nieruchomości stanowiących zespoły pałacowo-parkowe w Sieroszewicach i  Rososzycy. 

„ Pełnomocnik  spadkobierców  Pawła i Pauliny  Deutschman-  Pan Jan Lembke z 

Częstochowy wystosował do nas pismo odnośnie propozycji reprywatyzacji mienia 

spadkowego. Pismo w tej sprawie stanowi załącznik nr 2 do protokołu .Pan Lembke 
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przedstawił  uzasadnienie , w którym powołuje się  na ustawy, między innymi na  „ Prawo 

spadkowe” i  KPA oraz ustawy reprywatyzacyjne takie jak : „Ustawa Warszawska”, „Ustawa 

reprywatyzacji i wypłaty rekompensat dla osób, wysiedlonych z obszarów Polski sprzed 1939 

r.” i „Ustawa reprywatyzacyjna dla osób, które utraciły mienie i  gospodarstwa do 100 ha w 

ustroju totalitarnym niezgodnie z prawem.”. Skomentował pismo p. Lembke odnośnie ustawy 

reprywatyzacyjnej , że w obowiązujących przepisach nie ma  takiej ustawy , obowiązuje 

natomiast „ Ustawa Warszawska”. W mojej ocenie pałac można przeznaczyć do sprzedaży i 

wtedy spadkobiercy Pawła i Pauliny Deutschman mieliby prawo pierwokupu, bo to 

gwarantuje im ustawa o gospodarce nieruchomościami. Mogą domagać się zwrotu majątku , 

który ich zdaniem został przejęty niezgodnie z prawem .Pan Lembke wystąpił z pismem do 

Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, jednak Ministerstwo przekazało wniosek do 

Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznani celem podjęcia stosownego 

rozstrzygnięcia.” Pismo w tej sprawie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. „ Na dzień 

dzisiejszy sprawa jest u Wojewody, kontaktowałem się  odnośnie tej sprawy i otrzymałem 

informację, że nie możemy spodziewać się szybkiego załatwienia tej sprawy, bo wymaga 

szczegółowego badania dokumentacji. Informowałem Wysoką Radę już wcześniej, że jest 

chętna osoba, która chce kupić nieruchomość stanowiącą zespół pałacowo-parkowy, położoną 

w Sieroszewicach , jednak z tego powodu, że toczy się postępowanie, nie możemy sprzedać. 

Pan Lembke jest chyba mało zorientowany, bo spodziewa się ,że oddamy ziemię ,ale my 

ziemi nie mamy.  Wiele by się wyjaśniło gdyby Sejm  przyjął ustawę reprywatyzacyjną. 

Gdyby była wola Rady to mam propozycję, aby oddać ten budynek z lokatorami. Urzędnicy 

Wojewody  muszą stwierdzić, czy zespół pałacowo-parkowy był związany funkcjonalnie z 

gospodarstwem , ta sprawa musi być rozpatrywana indywidualnie .” 

Pani  Teresa Lemiesz-  Wyraziła opinię , aby  nie rozpatrywać tej sprawy  dopóki nie będzie  

ustawy reprywatyzacyjnej . 

Pan Jerzy Kasprzak-  stwierdził ,że pałac w Rososzycy stał się własnością niektórych 

rodzin,  zamieszkiwanie w nim przechodzi z pokolenia na pokolenie. Może ten nowy 

właściciel nie wyrzuciłby nikogo na bruk  , ale nie zameldowałby młodych osób.  

Przewodniczący Komisji- stwierdził, że podobała mu się treść pisma p. Lembke, ale w 

pierwszej kolejności trzeba wziąć pod uwagę  sytuację  tych ludzi , którzy mieszkają w 

pałacu.  

Pan Wójt- wyjaśnił, że jeżeli sąd przyznałby lokal socjalny a nasza  gmina nie ma takiego 

lokalu, to na gminie ciążyłby obowiązek dopłaty do czynszu. Zwrócił się do radnych, aby 

podjęli stanowisko, czy skłaniać się do przekazania tego majątku w obecnym stanie prawnym.  

Jakie prowadzić dalsze działania i rozmowy ze spadkobiercami, czy czekać na ustawę 

reprywatyzacyjną ? Gmina musi robić nakłady , ponieważ są zalecenia Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków.Stwierdził, że jeżeli Wojewoda wyda decyzję dot. zwrotu 

nieruchomości, to gmina zaskarży do sądu. 

Pan Jerzy Kasprzak- wystąpił z propozycją, aby przeprowadzić remont za zaplanowaną 

kwotę środków finansowych w budżecie gminy na ten cel. Swoją propozycję uzasadnił tym, 

że sprawa dotycząca zwrotu pałacu nie zostanie szybko rozstrzygnięta, nie wiadomo , czy w 

ogóle  dojdzie do zwrotu.   

Pan Wójt- „ To co wynika z decyzji , to trzeba będzie zrobić. Szkoda, że w tym obiekcie nie 

umieszczono żadnej instytucji. Pan Lembke wskazuje gminy w których nastąpił zwrot 

majątków, między innymi: Olsztyn, Konopiska i Rudniki koło Częstochowy. Spadkobierców 

jest wiele, żyje brat właściciela Doutschmana, który mieszka w Kanadzie, jego dzieci i 

wnuki.” Zobowiązał się, że przeprowadzi rozmowę telefoniczną z panem pełnomocnikiem 

spadkobierców.  

Komisja postanowiła, aby sprawę odłożyć do momentu podjęcia decyzji przez Wojewodę 

Wielkopolskiego oraz do czasu uchwalenia ustawy reprywatyzacyjnej. 
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Ad.5) Pan Wójt- poinformował, że odwiedził go zastępca Komendanta Wojewódzkiego 

Policji w Poznaniu oraz Komendant Powiatowy Policji w Ostrowie Wlkp. i wystąpili z 

propozycją podjęcia działań zmierzających do przejęcia przez Gminę Sieroszewice części 

nieruchomości zabudowanej przy ulicy Ostrowskiej w Sieroszewicach w której znajduje się 

siedziba Posterunku Policji. Komendant Powiatowy Policji   złożył wniosek dot. powyższej 

sprawy . Pismo w tej sprawie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  „ Zgodnie z ich 

propozycją własnością Skarbu Państwa byłby front budynku , dwa garaże i wjazd do garaży, a 

pozostała część budynku byłaby własnością gminy  oraz ogrodzona działa o obszarze około 

10 arów. Lepszym rozwiązaniem byłoby , gdyby gmina przejęła całą nieruchomość , bo nie 

trzeba byłoby robić podziału , a gmina mogłaby udostępnić potrzebne pomieszczenia policji 

nieodpłatnie.” 

P.Teresa Lemiesz- zaproponowała , aby przejąć całą nieruchomość   i  odnowić  budynek w 

którym ma siedzibę Posterunek Policji. Po dokonaniu remontu gmina mogłaby odstąpić 

nieodpłatnie  potrzebne pomieszczenia Policji pod warunkiem dokonywania opłat za energię i 

wodę. Wyraziła obawy ,żeby nie doszło do likwidacji  Posterunku Policji .  

Pan Wójt- „ należałoby odpowiedzieć na pytanie, czy gmina jest zainteresowana przejęciem 

całości nieruchomości, czy też w części.” 

Pan Dariusz Majewski- wyraził opinię, że jest przeciwny, aby gmina przejmowała budynek i 

remontowała go, biorąc sobie na głowę następne wydatki. 

Pan Wójt- poinformował, że gminy ościenne pomagają policji z uwagi na to, że policja ma 

majątek ale nie ma wystarczających środków finansowych. 

Pani Krystyna Kois-Jaźwiec- wyraziła opinię, że członkowie komisji nie mówią o likwidacji 

posterunku policji, gdyż posterunek ma określone zadania i jest odpowiedzialny za  

prawidłowe zorganizowanie bezpieczeństwa w takim stopniu , aby  dobrze funkcjonowało. 

Komisja wyraziła opinię, aby gmina przejęła całą nieruchomość w której ma siedzibę 

Posterunek Policji w Sieroszewicach i udostępniła pomieszczenia policji.  

Przewodniczący Komisji- poddał pod głosowanie wniosek złożony przez Komendanta 

Powiatowego w Ostrowie. Wniosek został odrzucony ponieważ wszyscy członkowie obecni 

głosowali „przeciw”. Następnie poddał pod głosowanie wniosek dotyczący przejęcia 

nieruchomości w całości i udostępnienia pomieszczeń Policji.  Wniosek w powyższej sprawie 

został przyjęty z uwagi na to, że za przyjęciem wniosku głosowało 10 członków komisji, 1 

był „ przeciw” i 3  wstrzymało się.  

 

Ad.6) Pan Wójt- wyjaśnił ,że przyczyny umorzeń podaje się na tablicy ogłoszeń , ale nie 

można ujawniać danych dotyczących postępowania .  Przedstawił przyczyny umorzeń 

podatkowych na terenie Gminy Sieroszewice. Omówił pokrótce, że najczęściej brana jest pod 

uwagę tymczasowa, trudna sytuacja materialna, śmierć członka rodziny, utrata pracy , susza, 

powodzie. Podał przykład ,że rolnicy płacili  wysokie podatki  od samochodów , które  

wykorzystywali sezonowo np. do wywozu produktów . „Było takie stanowisko  Rady , aby  

umorzyć pierwszą ratę , ale ja to zaniechałem. Zdarzały się przypadki ,że ktoś nie 

wykorzystuje  tego samochodu, ale nie może sprzedać ,ponieważ  samochód  nie jest sprawny 

technicznie . W takich przypadkach jeżeli uznałem  , że samochód jest niesprawny i rolnik 

nigdzie nim nie wyjeżdża , to była przesłanka , aby  umorzyć podatek od środków 

transportowych. Jeżeli chodzi o umorzenia podatku  dotyczące autobusów , to znaleźliśmy się 

w trudnej sytuacji , bo  została zlikwidowana linia Latowice – Psary –Ołobok. Później ta linia 

powrotem została przywrócona , ale płacimy PKS za niektóre kursy  , np. w niedzielę. 

P.Raszewski wnioskował  o umorzenie podatku od jednego , czy dwóch autobusów  i sprawa 

ta została załatwiona pozytywnie. Dawniej była opinia Rady, aby umorzyć podatek  od 

obiektów położonych w SKR Sieroszewice oraz  GS Rososzyca , gdzie był magazynowany 
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sprzęt , kombajny . Uznaliśmy , że należałoby pomóc tym instytucjom i umorzono jedną  ratę 

podatku. W związku z suszą wystąpił z wnioskiem GRUNTPOL o umorzenie podatku , 

gmina odmówiła, ale wnioskodawca zaskarżył naszą decyzję  do Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego  w Kaliszu  i wygrał tę sprawę .  

P.Anatol Piaskowski – Podziękował p.Wójtowi za przedstawienie tematu dot. umorzeń 

podatkowych na terenie gminy. 

P.Wójt-  poinformował ,że spodziewa się w tym roku dużej ilości wniosków o umorzenie 

podatku w związku ze suszą .  

p.Jerzy Kasprzak-  zgłosił uwagę , aby  zweryfikować wnioski  pod kątem , czy osoby  które 

będą ubiegać się  o umorzenie podatku  w tym roku ,  skorzystały   z pomocy 2 lata temu.  

P.Wójt-  wyjaśnił ,że  odnośnie stosowania zaniechań  podatku , to są odpowiednie przepisy 

de minimis i nie można przekroczyć pułapu. Przedsiębiorca ma określony limit i nie może go 

przekroczyć w ciągu trzech lat.  

P.Henryk Jędroszka-  poinformował, że są dopłaty do roślin i być  może będzie udzielana 

pomoc przez opiekę społeczną.  

 

Ad.7)  

a) Pan Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu zmiany 

zestawienia przychodów i  wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej na 2008 rok. Wyjaśnił ,że te zmiany są związane z większymi 

przychodami  z wycinki drzew w związku z budową linii wysokiego napięcia.. Przed 

przygotowaniem projektu uchwały   wydatki inwestycyjne  na budowę kanalizacji w 

Sieroszewicach wynosiły 100.000,00 zł. , ale w związku z tym ,że zostały zwiększone 

wpływy z tytułu  opłat za usunięcie drzew i krzewów , proponuje się  , aby zwiększyć wydatki 

inwestycyjne do kwoty 200.000,00 zł. W przyszłym roku  mamy przystąpić do rozbudowy 

składowiska odpadów komunalnych w Psarach i środki na tą inwestycję  trzeba będzie 

przeznaczyć z tych funduszy.” 

P.Tadeusz Wojtysiak-  zwrócił się z pytaniem ,czy byłaby taka możliwość , aby z tych 

pieniędzy za wycinkę drzew i krzewów przeznaczyć jakąś kwotę na naprawę przepustów 

łąkowych ( mostków)? Zwrócił uwagę  ,że pracownicy  Agencji Promocji i Inwestycji  od 

budowy linii wysokiego napięcia  zniszczyli strasznie infrastrukturę drogową w 

Sieroszewicach  do tego stopnia, że nie można dojechać na łąkę . Zapytał, czy  są w stanie to 

wszystko naprawić?  

P.Wójt-  udzielił wyjaśnień ,że gmina podpisała porozumienie z Agencją  i muszą  

doprowadzić teren do stanu poprzedniego. Wszystko jest udokumentowane , ponieważ  

wszystkie drogi, którymi jeżdżą  zostały  sfilmowane i na tej podstawie będziemy się 

rozliczać.  Przytoczył art.406 ustawy – Prawo ochrony środowiska , z przepisu pkt.12 ust.1 tej 

ustawy  nie wynika, że  można finansować meliorację.  

Poinformował  członków  Komisji, że linia  wysokiego napięcia ma strategiczne znaczenie 

dla całego państwa. 

P. Kazimierz Kowalski – podziękował p.Wojtysiakowi za wypowiedź , gdyż  to samo  chciał 

powiedzieć . Wyraził opinię , że linia musi być  wybudowana , ale wszystko co zostało 

zniszczone powinno zostać naprawione przez firmę , która buduje linię. Stwierdził ,że nie ma 

sensu dokonywania naprawy dopóki nie zostaną skończone wszystkie prace. 

P.Wójt- zaproponował ,aby powołać Komisję z pośród radnych  i urzędników  do 

oszacowania strat przed dokonaniem naprawy.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  

regulaminu  zmiany zestawienia przychodów i  wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 rok. 
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b) P.Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok. 

Wyjaśnił ,że programy unijne na które gmina składała wnioski na pewno nie ruszą w tym 

roku . „Budowa  kanalizacji w Sieroszewicach była planowana  i są zaplanowane  w budżecie 

środki na ten cel . W związku z tym  zaproponował ,aby wykonać odcinek kanalizacji  od p. 

Wargi do posesji p. Łapińskiego, do skrzyżowania z ul.Bilczewską .W następnym etapie 

należałoby podłączyć instytucje: budynek Posterunku Policji , GOPS , Urząd Gminy  , szkołę, 

ośrodek zdrowia , salę wiejską . Jednak wszystko zależy od tego, ile Gmina otrzyma 

dofinansowania.  Złożone zostały wnioski na budowę drogi  w  Wielowsi (przedłużenie 

ul.Leśnej), ale wniosek został załatwiony negatywnie i  nie otrzymamy dofinansowania. 

Drugi wniosek został złożony  na budowę sali gimnastycznej w Wielowsi. ( dopiero w 

miesiącu październiku nastąpi ostateczne rozstrzygnięcie ). Wyjaśnił ,że w tym roku  nie ma 

potrzeby zaciągania kredytu  i należy zmniejszyć wydatki na inwestycje . Otrzymaliśmy 

dofinansowanie  z Urzędu Marszałkowskiego w kwocie 28.000,00 zł. na dokończenie 

budowy drogi w Zamościu i środki te muszą zostać wydatkowane na ten cel. Jeżeli chodzi o 

inwestycje drogowe , to  dokonujemy niewielkie korekty . Poinformował ,że wpłynęły dwa 

wnioski  odnośnie zwiększenia środków na wydatki   :  

 - od  dyrektora GOK –u o przyznanie środków na remont GOK w Sieroszewicach  w kwocie 

60.000,00 zł. ( wniosek stanowi załącznik nr 5 do protokołu), 

- od Rady Sołeckiej wsi Strzyżew  o przyznanie  środków w kwocie 30.000,00 zł. na 

dokończenie budowy estrady w Strzyżewie.(wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  

Ponadto  wieś Zamość złożyła wniosek  o przyznanie środków w kwocie 20.000,00 zł.  na 

założenie ogrzewania na sali w Zamościu. Były zaplanowane środki w budżecie na remonty 

sal wiejskich . Z uwagi na to ,że będzie  to wydatek inwestycyjny , dlatego też  musi być 

zgoda Rady Gminy . W tegorocznym budżecie mamy zaplanowane 50 tyś. zł. na remont 

Przedszkola w Latowicach  i chciałem skonsultować z Komisjami Rady , czy  rozpoczynać tę 

inwestycję  w związku z zapowiadanymi zmianami strukturalnymi.  Odnośnie tej sprawy 

należałoby  zaczekać  aż wyjaśni się sprawa sześciolatków , czy mogą zostać w przedszkolu , 

czy muszą iść do szkoły.” 

P.Krystyna Kois-Jaźwiec- stwierdziła , że punkt ten nie powinien być brany  pod uwagę  ze 

względu na to ,że budynek  wymaga remontu niezależnie od tego , czy sześciolatki pójdą do 

szkoły , czy też nie.  

p.Wójt – „ Skoro taki jest wniosek  i opinia p. radnej , to można w tym roku rozpoczynać 

modernizację przedszkola w Latowicach i przystąpić do opracowania projektu. 

P.Henryk Przybylak- wyjaśnił  ,że  kwota o którą wnioskują będzie stanowić koszt samego 

pokrycia dachu , a reszta prac została wykonana w czynie społecznym . 

P.Teresa Lis-  wyraziła się ,że ma przykrości ze strony wyborców z tego tytułu ,że przyznano 

już raz 30 tys.zł. na estradę w Strzyżewie . „ W Parczewie nie można doprosić się zrobienia  

350  metrów drogi w „ Kasztanach” , która prowadzi do kościoła. Chodzi o drogę do 

Parczewa i Westrzy , która jest bardzo przeciążona dużym ruchem  pojazdów  i grozi  bardzo 

dużym niebezpieczeństwem .W tej sprawie proszę już po raz trzeci .  Z tego tytułu ,że Rada 

przyznała  30 tys. zł na estradę w Strzyżewie  dochodzą mnie słuchy ,że wydaje się pieniądze  

na  mało ważne sprawy , a nie ma środków na :ośrodki  zdrowia , wodę , drogi , przedszkola i 

szkoły.” 

Pan   Arkadiusz Wojtczak-  wyraził opinię ,że w Strzyżewie bardziej byłby potrzebny 

chodnik, , aniżeli  estrada.  

P.Dariusz Majewski –  „ od samego początku byłem przeciwny , jeżeli chodzi o budowę 

sceny.” Zwrócił się z pytaniem , czy chodzi o zaniechanie budowy drogi na ul.Leśnej  do 

p.Sójkowej? 
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P.Wójt- wyjaśnił ,że tak . „ Będzie robiona droga na ul. Polnej , jest rozstrzygnięty przetarg.  

Odnośnie budowy drogi na ul. Leśnej  ubiegaliśmy się o dofinansowanie  ze  środków  

unijnych , ale  ja nie robiłem nadziei od samego początku ,że gmina otrzyma 

dofinansowanie.”  

P.Krystyna Kois-Jaźwiec- zapytała, czy będzie robiony dach na budynku Przedszkola w 

Latowicach ? Zwróciła uwagę ,że jest bardzo duże zagrożenie , bo jak pospadają gąsiory , to  

mogą  kogoś zabić. 

Pan Wój-  zwrócił się do p. radnej , czy oczekuje informacji na temat remontu Przedszkola w 

Latowicach na dzisiejszym posiedzeniu Komisji?  

Pani Krystyna Kois-Jaźwiec- wyjaśniła ,że odpowiedź może być udzielona po Komisji  z 

uwagi na to, żeby nie zakłócać pracy Komisji.  

P.Przewodniczący Komisji-  poparł wniosek p.dyrektora GOK-u o przyznanie 60 tys.zł. na 

remont Sali GOK w Sieroszewicach . 

P..Jerzy Kasprzak-  powiedział, że ma takie odczucie, jakby niektóre osoby wiedziały , że 

będą dzielone środki na posiedzeniu Komisji Budżetu… i złożyły wnioski . Informacja  

powinna być podana wszystkim  z odpowiednim wyprzedzeniem .  

P.Krystyna Kois-Jaźwiec- wyraziła opinię ,że sprawa modernizacji sali w GOK w 

Sieroszewicach  była znana od dawna i jest taka potrzeba .  

P.Wójt- poinformował członków Komisji ,że  p.dyrektor GOK –u ma w planie  założyć 

podłogę z dębowych klepek ,wystarczyłaby wtenczas na  dłużej , aniżeli z desek sosnowych . 

P.Jerzy Kasprzak-  zapytał , jakie ogrzewanie  ma być  zakładane  na sali w Zamościu? 

P.Ireneusz Rojek-  wyjaśnił, że  ogrzewanie  węglowe – nadmuchowe. Najlepszym  

rozwiązaniem byłoby  założenie  ogrzewania podłogowego.  

P.Wójt- stwierdził ,że na terenie gminy jest za dużo sal wiejskich do utrzymania.  

P.Ireneusz Rojek – poinformował, że wieś Zamość ma swoje środki  , a wystąpiła z 

wnioskiem o dofinansowanie  w kwocie 20 tys. zł. na dokończenie  tej inwestycji.  

P.Wójt- stwierdził, że inwestycja w Zamościu nie została zakończona , w bardzo złym stanie 

są ubikacje. Wyraził słowa uznania dla osób , które zajmują się salami.  

P.Henryk Przybylak-  Na dzień dzisiejszy sale wiejskie sa wykorzystywane , ale nie 

wiadomo co będzie dalej.  

P.Henryk Jędroszka – zwrócił się z prośbą do członków Komisji , aby  przychylili się  do 

wniosku Rady Sołeckiej o przyznanie środków na dokończenie budowy estrady. Wnioskował, 

aby przyznać środki  w mniejszej kwocie – 20 tys. zł na ten cel. Uzasadnił swój wniosek  

dużymi kosztami związanymi z pokryciem dachu trzciną . 

P.Przewodniczacy Rady – wnioskował ,aby  przyznać środki na dokończenie budowy 

estrady w Strzyżewie pod warunkiem  wstrzymania przez okres 2 lat wypłaty środków na 

sołectwo Strzyżew  ( 2x 7,600 zł , co dałoby kwotę 15.200 zł. )  

P.Tadeusz Wojtysiak – wyraził swoje stanowisko ,że jest przeciwny , aby  przyznawać 

dodatkowe środki w kwocie 30 tys. zł. na  Strzyżew  z uwagi na to ,że jak było głosowanie 

nad budową  szkoły w Strzyżewie , to była obietnica ,że mieszkańcy dofinansują w kwocie  

120 tys.zł., jednak  nie wywiązali się z tego zobowiązania. Jako drugi argument podał to ,że   

nie dawno  były przyznane środki w kwocie 30 tys. zł. na budowę estrady w Strzyżewie.   

O godz..  12:10   z posiedzenia Komisji wyszedł. p.Jerzy  Kasprzak .  

P.Henryk Jędroszka- wycofał swój wniosek dot. zmniejszenia środków na  dokończenie 

budowy estrady w Strzyżewie.  

P.Przewodniczący Rady -  wycofał zgłoszony wniosek  odnośnie wstrzymania wypłaty 

środków  z budżetu gminy - sołectwu Strzyżew przez okres dwóch lat.  

Przewodniczący Komisji –poddał pod głosowanie wniosek Rady Sołeckiej wsi Strzyżew 

dot. przyznania środków finansowych w kwocie 30 tys. zł. na dokończenie budowy estrady w 
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Strzyżewie .Wniosek w powyższej sprawie został przyjęty , ponieważ za przyjęciem 

głosowało 6 członków Komisji , 5 było „przeciw” , 1 wstrzymał się . 

Następnie poddał pod głosowanie wniosek p. dyrektora GOK-u  o udzielenie pomocy 

finansowej w kwocie 60 tys. zł. na remont sali w GOK w Sieroszewicach . Powyższy wniosek 

został  przyjęty  jednogłośnie. 

P.Wójt – wyjaśnił ,że  na remont GOK  będą  zmniejszone wydatki zaplanowane w budżecie 

gminy na budowę kanalizacji w Sieroszewicach z kwoty 1 mln. zł.  do kwoty 940 tys .zł.  , nie 

będą zabierane środki zaplanowane na remont Przedszkola w Latowicach .Natomiast trzeba 

będzie znaleźć środki na dokończenie budowy estrady w Strzyżewie.  

P.Krystyna Kois-Jaźwiec- „ Infrastruktura w  przedszkolu  jest bardzo ciasna . Jeżeli 

okazałoby się ,że dzieci sześcioletnie  przejdą  do szkoły w Sieroszewicach , to budynek 

przedszkola i tak wymaga modernizacji  i powiększenia bazy lokalowej. Przypomniała ,że na 

Komisji w miesiącu kwietniu  zgłaszała uwagę  na temat funkcjonowania Szkoły 

Podstawowej i Zespołu Szkół w Sieroszewicach i poruszała temat  bezpieczeństwa dzieci . 

Zwracała uwagę , aby szatnia była tak skonstruowana , żeby  nie było mieszania  małych 

dzieci z młodzieżą z gimnazjum.  

P.Wójt- wyjaśnił ,że załatwienie tej sprawy  zależy w dużej mierze od możliwości 

lokalowych szkoły. „ W tej chwili  nie rozbudujemy szkoły w Sieroszewicach i nie zrobimy 

modernizacji .Plany związane z  remontem  należałoby wprowadzić do budżetu gminy .” 

P.Teresa Lis- wystąpiła z propozycją , aby na sesji przeprowadzić głosowanie imienne nad 

wnioskiem dot. przyznania środków na dokończenie budowy estrady w Strzyżewie. 

P.Henryk Jędroszka – zwrócił się do p. radnej z Parczewa , aby wzięła pod uwagę to , jaka 

jest duża wieś Strzyżew  i ilu ma mieszkańców oraz to ,że do tej pory wszystkie wykonane 

prace przy budowie estrady  zostały wykonane w czynie społecznym  , nie została wydana  

złotówka z budżetu gminy.  

P.Dariusz Majewski – poinformował ,że w Zespole Szkół w Wielowsi sytuacja związana z 

bezpieczeństwem poprawiła się  od momentu wprowadzenia szafek.  

P.Wójt- zaproponował ,aby  na posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty … zaprosić 

dyrektorów zespołów szkół  i dyrektora GZEAS i P w Sieroszewicach . Wtedy można 

rozmawiać o wszystkich szkołach i ich problemach.  

P.Krystyna Kois-Jaźwiec- stwierdziła ,że nie może być w szkole taka sytuacja ,że dzieci 6 –

letnie  rozbieraja się w szatniach z młodzieżą z  gimnazjum. 

P.Ireneusz Rojek-  wnioskował, aby dzieci  z Raduchowa i Zamościa, które są  dowożone  

do szkoły , były zabierane na jedną turę .Zwrócił uwagę, że nie może być dłużej takiej 

sytuacji , że dzieci wyjeżdżają o godzinie 6-tej rano . 

P.Krystyna Kois-Jaźwiec- wnioskowała , aby wprowadzić obowiązkowo naukę   języka 

angielskiego w  szkołach podstawowych od pierwszej klasy.   

P.Wójt- wyjaśnił ,że są plany , aby  w szkołach podstawowych wprowadzić obowiązkowo 

jeden  język  obcy , a w gimnazjum dwa języki , tak ma być w programach nauczania . 

Poinformował, że dawniej proponował ,aby w szkołach podstawowych wprowadzić naukę  

drugiego języka obcego do wyboru  i nie było  entuzjazmu . 

O godz. 12;34 wrócił na posiedzenie Komisji p. Jerzy Kasprzak. 

P. Przewodniczący Komisji- poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie na 2008 rok.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie  projekt  powyższej uchwały . Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 13 członków Komisji , 1 wstrzymał się.  

 

c) P.Wójt – omówił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Ostrowskiemu. Chodzi o pomoc  finansową  z budżetu Gminy Sieroszewice w kwocie 80 tys. 
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zł.  na budowę chodnika z odwodnieniem  w miejscowości Sieroszewice  na odcinku długości 

około 350 mb. 

P.Jerzy Kasprzak-  zwrócił uwagę ,że na Komisji Rolnictwa…  przegłosowane były 3 

wnioski odnośnie pomocy na budowę chodnika : 

- p. Jerzego Kasprzaka, 

- p. Pawła Siwaka, 

- p. Kazimierza Kowalskiego 

„ Przegłosowany został w pierwszej kolejności  wniosek , aby  budować chodnik w 

Rososzycy od skrzyżowania ul. Kaliskiej do cmentarza . Na ten cel  przeznaczono 50 tys.zł. 

na  odcinku długości około 150 metrów  chodnika. Uważałem ,że jak skończymy ten odcinek,  

to będziemy budować dalej. W tej chwili jest do realizacji 150 metrów w Rososzycy , a 350 

metrów  w Sieroszewicach i nic się nie mówi co dalej.” 

P.Wójt-  stwierdził ,że dalej można robić w przyszłym roku , ale zależy od Powiatu, od jego 

możliwości finansowych, nie możemy mówić o tym dzisiaj.” 

P.Jerzy Kasprzak-  „ Panie Wójcie  z wypowiedzi p. Starosty , który był na sesji  wynikało , 

że  wszystkie inwestycje powiatowe  uzgadniane są z p.Wójtem .” 

Pan Wójt – „ To była wypowiedź polityczna , a nie merytoryczna”. 

P.Jerzy Kasprzak -  „ Drugi raz  była wypowiedź  na sesji radnego powiatowego  p. Marka 

Michalczaka ,że odnośnie inwestycji  ma być rozmowa  z p.Wójtem w Powiecie i to ma być 

uzgodnione. Tak zostało uzgodnione ,że chodnik będzie budowany  od drugiej strony.” 

P.Wójt – „ Uważam ,że to dobrze , bo to jest kolejna inwestycja. Wprowadzenie trzeciej 

inwestycji nie należy uznawać jako konkurencyjnego zadania , bo jeżeli tak będziemy 

traktować , to może nie być zrobione ani jedno , ani drugie. Rozpoczęcie budowy chodnika w 

Sieroszewicach w kierunku Rososzycy ma na celu , aby zbliżyć te dwie miejscowości.” 

P.Jerzy Kasprzak- „ Najpierw powinien być robiony odcinek do cmentarza. Ja nie jestem 

przeciwny budowie chodnika w Sieroszewicach, ale skoro raz przegłosowaliśmy budowę 

chodnika w Rososzycy , to nie można zmieniać co sesje i komisje.” 

Pan Przewodniczący Komisji – „ Skoro będzie robiona trzecia inwestycja , to należy się 

tylko cieszyć .” 

Pan Wójt- „ W przyszłym roku Powiat będzie w trudnej sytuacji , bo będzie prowadzona 

inwestycja dot. budowy drogi do Koryt w kierunku Dobrzycy i Powiat musi przeznaczyć ze 

swojego budżetu 10 mln. na ten cel. Mamy podpisaną umowę  i zagwarantowane środki przez 

Powiat  i należy się cieszyć , a nie kłócić . Wydaje mi się ,że w pierwszym etapie powinien 

być zrobiony chodnik do ul. Kasztanowej w Sieroszewicach .” 

 

Komisja  zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie projekt uchwały w sprawie  udzielenia 

pomocy finansowej powiatowi Ostrowskiemu. 

 

d) P.Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie  sprzedaży nieruchomości  niezabudowanej  

położonej w Ołoboku działki nr 563 w drodze bezprzetargowej.  

P.Teresa Lemiesz-  wyjaśniła ,że jest zgoda wsi Ołobok , aby sprzedać grunt p. Jerzemu 

Krawczykowi , tym bardziej ,że jest to grunt przyległy do jego nieruchomości i będzie służył 

do poprawienia  warunków zagospodarowania jego nieruchomości.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie  projekt uchwały w sprawie sprzedaży 

nieruchomości niezabudowanej położonej w Ołoboku , działki nr 563 w drodze 

bezprzetargowej. 

 

Ad.8 ) 

P.Wójt- przedstawił pismo dot. prywatyzacji opieki ambulatoryjnej  oraz apel  w sprawie 

dokończenia dalszej prywatyzacji. Apel stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 
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Wyjaśnił , że na terenie naszej gminy  jest taka sytuacja ,że mienie ruchome przejęły ZOZ- y , 

a nieruchomości przejęła gmina.”Został przedłużony termin dostosowania  obiektów 

ośrodków zdrowia  do 2012 roku , a w pierwszej wersji okres ten kończyłby się w tym roku.  

Jeżeli nie przeprowadzilibyśmy modernizacji , to ośrodki te zostałyby zamknięte. Gmina 

przygotowuje wniosek do WZO na modernizację Ośrodka Zdrowia w Sieroszewicach. 

Poinformował ,że  był u niego z wizytą pan z apteki z Wielowsi  i oczekuje od gminy 

wykonania podjazdu . 

P.Henryk Przybylak -  zgłosił  pilną potrzebę naprawy wyrwy  na drodze  na ul. Kolonia w 

Strzyżewie.  

P.Wójt- odpowiedział, że sprawa ta została zgłoszona.  

P.Przewodniczacy Komisji-  zgłosił ,że  w Rososzycy naprzeciwko jego firmy  odłamał się 

konar . Zapytał ,czy została zakończona modernizacja oświetlenia ulicznego ? Zgłosił ,że na 

„Parcelach” w Sieroszewicach   bardzo wcześnie zapalają się  lampy oraz  poruszył sprawę  

dot. wykonania oświetlenia na ul. Bilczewskiej w Sieroszewicach . Wystąpił z propozycją 

założenia oświetlenia parkowego  w centrum Sieroszewic. 

P.Wójt – wyjaśnił ,że jest w planie założenie takiego oświetlenia.  

P.Przewodniczący Rady – poruszył sprawę wywozu nieczystości . Zgłosił zastrzeżenia do 

firmy w Skalmierzycach  i zaproponował ,aby  przyjrzeć się firmom , które posiadają 

koncesję  na świadczenie tego rodzaju usług.  

P.Wójt-  wyjaśnił ,że   usługi te świadczą trzy lub cztery przedsiębiorstwa .  Poinformował, 

że jest możliwość zerwania umowy  i wyboru lepszej firmy.  

 

Ad.9 ) 

Z uwagi na wyczerpanie porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji  o godzinie 13:08 w 

dokonał zamknięcia wspólnego  posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Zaopatrzenia, 

Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury, Komisji Kultury, Oświaty , 

Zdrowia, Pomocy Społecznej i Promocji.  

 

 

 

             Protokolowała:                                                           Przewodniczący Komisji  

                                                                                                                                                                                          

            Joanna Glapiak                                                              Tadeusz Wojtysiak  

                                                                                  

                                                                                             

 

                                                                                                    

 Członkowie Komisji: 

1. Berkowski Tomasz …………….. 

2. Jędroszka Henryk ……………… 

           3.   Jerzy Kasprzak …………………. 

4. Kowalski Kazimierz …………..... 

5. Anatol Piaskowski …………....... 

6. Rojek Ireneusz ………………….. 

7. Siwak Paweł …………………….. 

          8.   Wojtczak Arkadiusz……………. 
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